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З А П И С Н И К 

са 22. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 
одржане 06. јуна 2000. године. 

 
 
 
 На почетку 22. сједнице ( у заказано вријеме) предсједавајући Перо Скопљак 
је са жаљењем констатовао да сједница нема кворум за рад. Рекао је да се Колегиј 
договорио да се изврши прозивка посланика и да им се упути позив да буду тачни у 
односу на одржавање сједнице, те да ће сједницу прекинути уколико и у року од 
пола сата не буде кворума. 
 Прозивку је извршила г. Бранка Тодоровић, секретар Дома. 
 Током прозивке попунио се број од 22 посланика, па је предсједавајући 
отворио 22. сједницу (у међувремену пристигао је још један број посланика, тако да 
је сједница у једном дијелу радила са 29 посланика,  18 из Федерације БиХ, а 11 из 
Републике Српске. Међутим, у току сједнице неки посланици су напустили, тако да 
је сједница завршила рад на ивици кворума  - са 22 посланика.  
 Послије интонирања Химне БиХ предсједавајући је поздравио све присутне 
посланике и госте и обавијестио да су одсуство оправдали: Иво Мијачевић, Раифа 
Алагић, Суада Муминагић, Хамдија Куловић, Миодраг Деретић, Бранислава 
Јовановић,Љубомир Зовко и Раденка Балта. 
 Без најаве одсуствовали су: Едхем Бичакчић, Медиха Филиповић, Харис 
Силајџић и Ибрахим Спахић (г. Сафет Оручевић је у оставци).  
 Предсједавајући је отворио расправу о приједлогу дневног реда, у којој су 
учествовали посланици: Вито Ракић, Никола Шпирић, Бранко Докић, Иво 
Дивковић, Расим Кадић, Мирко Бањац, Ана Хавел, Десанка Рађевић, те министар 
иностраних послова Јадранко Прлић и замјеник министра цивилних послова и 
комуникација Нуџеим Речица.  
 У току рапсраве изнесени су приједлози за скидање неких тачака из 
приједлога дневног реда, као и за  уврштавање других материјала на разматрање. 
 Послије дискусије предсједавајући је прво дао  на гласање комплетан 
приједлог Колегија, који није добио посланичку већину – ЗА је гласало 14, а против 
8 посланика. Из ФБиХ ЗА је гласало 12, а из Републике Српске 2 посланика. 
 Затим се  Дом изјаснио о свакој тачки предложеног дневног реда 
појединачно, а потом о сваком приједлогу за допуну односно измјену дневног реда. 
Гласајући тако, из предложеног дневног реда искључене су,односно нису усвојене 
сљедеће тачке: 

- давање сагласности за ратификацију Уговора о државној граници између 
Федерације БиХ и Републике Хрватске, 
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- Нацрт закона о црвеном крсту/крижу Босне и Херцеговине (предлагач 
Едхем Бичакчић), 

- Нацрт закона о омбудсмену БиХ (предлагач Едхем Бичакчић) и  
- Нацрт заиона о спорту (предлагачи посланици и делегати: С. Токић, И. 

Дивковић, И. Лозанчић, М. Херцег и Р. Ристић). 
 

Такође нису усвојени приједлози посланика  да се у дневни ред уврсте: 
- расправа о скандалу везаном за г. Шаћирбеја, амбасадора БиХ у 

Уједињеним нацијама (предлагач Никола Шпирић); 
- извјештај Комисије о међународним и спољним питањима о посјети 

Републици Хрватској (предлагач Бранко Докић), 
- да се донесе закључак да се од Савјета министара тражи информација о 

процедури доношења Одлуке од 18.2.2000.године која регулише питање 
организације Црвеног крста (предлагач Мирко Бањац). 

 
Поводом ихсода гласања о предложеним тачкама дневног реда посланик 

Расим Кадић је приговорио да је овакав резултат због тога  што велики број 
посланика одсуствује са сједнице. Затражио је од Колегија да плаћеним огласом у 
дневним  новинама објави списака присуства посланика свим сједницама 
Представничког дома. Актуелизирао је своје посланичко питање постављено на 
прошлој сједници, да ПИК затражи смјену посланика који континуирано не 
присуствују сједницама. Затражио је да Колегиј код ОСЦЕ-а убрза поступак 
замјене посланика који су поднијели оставке на посланичку дужност.  

 
Сумирајући резултате гласања предсједавајући је констатовао да је за 22. 

сједницу Представничког дома усвојен сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 
 

1. Усвајање записника за 20. сједнице Представничког дома; 
2. Давање сагласности за ратификацију: 

            а)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике  
                Словеније о сарадњи у области културе, образовања и науке; 

б) Споразума између Владе САД и Савјета министара БиХ  о економској, 
    техничкој и сродној помоћи за БиХ; 
ц) Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о уређењу  
    граничног жељезничког саобраћаја; 
д) Уговора о финансијској помоћи између БиХ и САД за општинску 
    инфраструктуру и услуге; 
е) Споразума између Владе Републике Италије и Савјета министара БиХ о  
    консолидацији одређених дугова; 
ф) Уговора о одобрењу транзита за југословенске држављане који су  
   обавезни да напусте државу боравка; 
г) Анекса Споразуму о консолидацији дуга између Владе Велике Британије  
    и Савјета министара БиХ; 

3. Годишњи извјештај Централне банке БиХ за 1999. годину, 
4. Нацрт закона о одликовањима Босне и Херцеговине, 
5. Нацрт закона  о конкуренцији, 
6. Нацрт закона о архивској грађи и Архиву Босне и Херцеговине, 
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7. Иновирани извјештај о испуњавању услова за пријем БиХ у Савјет Европе, 
8. Извјештај о учешћу делегације БиХ на 56. засједању УН Комисије за људска 

права 
     (УНЦХР) која се одржава у Женеви од 20. марта до 28. априла 2000. године, 
9. Одговори на посланичка питања и питања посланика. 

 
 
 

Ад – 1: Усвајање записника са 20. сједнице Представничког дома 
 
О записнику није било дискусије. 
Од 22 присутна ЗА Записник гласао је 21 посланик. Према томе, Записник са 

20. сједнице је усвојен. 
 

Ад – 2: Давање сагласности за ратификацију…. 
 
 Поводом ове тачке дневнго реда није било дискусије. Гласање је обављено у 
пакету о свим споразумима односно уговорима. 
 Дом је једногласно (22 присутна посланика) дао сагласност за ратификацију: 
 а)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике  
                Словеније о сарадњи у области културе, образовања и науке; 

б) Споразума између Владе САД и Савјета министара БиХ  о економској, 
    техничкој и сродној помоћи за БиХ; 
ц) Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о уређењу  
    граничног жељезничког саобраћаја; 
д) Уговора о финансијској помоћи између БиХ и САД за општинску 
    инфраструктуру и услуге; 
е) Споразума између Владе Републике Италије и Савјета министара БиХ о  
    консолидацији одређених дугова; 
ф) Уговора о одобрењу транзита за југословенске држављане који су  
   обавезни да напусте државу боравка; 
г) Анекса Споразуму о консолидацији дуга између Владе Велике Британије  

и  Савјета министара БиХ. 
 
Ад – 3: Годишњи извјештај Централне банке БиХ за 1999. годину 
 
 У име Централне банке БиХ образложење извјештаја дао је Кемал Козарић. 
 У дискусији су учествовали: Расим Кадић, Ријад Рашчић и  Иво Дивковић, а 
потом је г. Козарић одговорио на постављена питања у дискусији. 
 Предсједавајуи је констатовао да је извјештај примљен к знању.  
 
Ад – 4: Нацрт закона о одликовањима 
 
 Господин Мирко Бањац је приговорио што сједници не присуствује 
представник предлагача Нацрта закона. Зато је предложио да се разматрање одложи 
и упути озбиљан приговор предлагачу због таквог односа. 
 Господин Ријад Рашчић је у својој дискусији, поред осталог, истакао да је 
прихваћено да се тачка уврсти у дневни ред и да би било коректно, с обзиром да се 
ради о нацрту, да се изнесу приједлози и сугестије за унапређење овог закона. 
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 Мишљењу г. Рапчића успротивила се г. Мара Перкановић, истакавши, поред 
осталог, да нема смисла расправљати о материјалу без присуства предлагача, а 
Сејфудин Токић је затражио паузу од пола сата како би се сачекао представник 
предлагача да дође на сједницу. Приједлогу г. Токића успротивили су се и 
посланици Десанка Рађевић и Мирко Бањац.  
 Посланик Расим Кадић је изразио слагање с мишљењем г. Бањца да се треба 
штитити дигинитет Дома и нагласио да је у том погледу већ учињен напредак. 
Замолио је г. Бањца да не буде изричит у захтјеву да се ово питање не разматра, с 
обзиром да је једногласно уврштен у дневни ред и с обзиром да се ради о нацрту 
закона. 
 Мирко Бањац је изјавио да прихвата да повуче свој приједлог, али је 
нагласио да треба предлагаче приволити да сједницама Дома присуствују кад се 
разматрају њихови материјали. Тако је приједлог повукао, па је настављено 
разматрање Нацрта закона о одликовањима.  
 У вези с овим још је дискутовао г. Сејфудин Токић. Међутим, нико од 
посланика није дискутовао конкретно о Нацрту закона. Зато је предсједавајући исти 
дао на гласање. 
 Од 22 присутна посланика 20 је прихватило да Нацрт закона о 
одликовањима може послужити као основа за израду приједлога закона.  
 
Ад – 5: Нацрт закона о конкуренцији 
 
 У расправи поводом Нацрта закона учествовали су Иво Дивковић, Тарик 
Чаршимамовић, Ана Хавел, Ријад Рашчић, Вито Ракић и министар Јадранко Прлић. 
 Дом је једногласно привхатио Нацрт закона о конкуренцији. 
 
Ад – 6: Нацрт закона о архивској грађи и Архиву БиХ 
 
 Уводно излагање у име предлагача поднио је г. Матко Ковачевић, директор 
Архива БиХ. 
 У дискусији су учествовали Десанка Рађевић, Хилмо Неимарлија и Ријад  
Рашчич.  
 Нацрт закона је једногласно прихваћен као основа за израду приједлога, уз 
закључак да се снимак дискусија о истом достави предлагачу.  
 
Ад – 7: Иновирани извјештај о испуњењу услова за пријем 
  Босне и Херцеговине у Савјет Европе 
 
 Поводом извјештаја говорио је министар Јадранко Прлић.  
 О извјештају није било дискусије. 
 Посланици су Извјештај примили к знању. 
 
Ад – 8: Извјештај о учешћу делеације БиХ на 56. засједању УН комисије за 

људска права  (УН ЦХР) која је одржана у Женеви од 20. марта до 28. 
априла 2000. 

 
 Ни о овом извјештају није било дискусије. Дом је извјештај примио к знању. 
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Ад – 9: Одоговри на посланичка питања и питања посланика 
 
 Посланичка питања су поставили: 
 
Мирко Бањац: 
 
 Шта се налази на подручју под називом “ПЕЛИКАН” у гламочкој општини и 
због чега становници села Пријани, Подграда, Хасанбеговци, Раићке, Дубраве и 
Милодешковци не могу доћи до својих имања и не могу их посјетити? 
 
Расим Кадић: 
 

1. Због чега се појединим  електронским  медијима (ради се конкретно о 
Независној РТВ 99) већ двије године од стране АМСИЈА оспорава право ширења 
покривености подручја емитовања Студија 99? 

2. У БиХ, када су електронски медији у питању,постоје медији који се 
финансирају из буџета на разним нивоима и медији који немају буџетске донације 
нити донације међународне заједнице. 

Да ли је уобичајена пракса у свијету или би буџетске кориснике требало 
онемогућити у рекламирању, а рекламе оставити искључиво оним електронским 
медијима који нису корисници буџета. 

 
Хилмо Неимарлија: 
 
 Која је институција надлежна за покретање иницијативе за преиспитивање 
понашања међународних институција и организација које дјелују у БиХ и које 
имају запослене, а не испуњавају обавезе које су регулисане ентитетским законима.  
 
Ријад Рашчић: 
 
 Замолио да Представнчки дом Савјету министара предложи формирање 
институције која би штитила људска права, у складу са обавезама преузетим из 
Европске конвенције и међународних споразума. 
 
Мирко Баковић: 
 
 Поставио питање у вези са смјеном жупанијских челника: жупана Ивића, 
предсједника Владе Михаљевића, министра унутрашњих послова Анте Баришића и 
министра правде Бабића. Изразио мишљење да је то од стране ОХР-а некритичко, 
непроанализирано и неаргументовано.  
 
 Предсједавајући Перо Скопљак је овим закључио рад 22. сједнице 
Представничког дома.  
 
 Саставни дио овог записника је магнетограм 22. сједнице. 
 
 
                           ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
          ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
                   Мр Перо Скопљак 
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